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Luk 6:36-42 Var barmhärtiga, så som er fader är barmhärtig. 

Döm inte, så skall ni inte bli dömda. Förklara ingen skyldig, så skall ni 

inte dömas skyldiga. Frikänn, så skall ni bli frikända. Ge, så skall ni få. 

Ett gott mått, packat, skakat och rågat skall ni få i er mantel. Med det 

mått som ni mäter med skall det mätas upp åt er.« Han gav dem också 

en liknelse: »Kan väl en blind leda en blind? Ramlar inte båda i 

gropen? Lärjungen är inte förmer än sin lärare, men när han är fullärd 

blir han som sin lärare. Varför ser du flisan i din broders öga när du 

inte märker bjälken i ditt eget? Hur kan du säga till din broder: Låt mig 

ta bort flisan ur ditt öga, när du inte ser bjälken i ditt eget? Hycklare, 

ta först bort bjälken ur ditt öga, så kan du se klart och ta bort flisan ur 

din broders. 

Klarar du och jag av att låta bli att döma? Klarar vårt samhälle av det? 

När jag gick ur skolan på 60-talet så fanns det gamla betygssystemet. 

Ett system som utfärdade domar. De olika domarna inför skolelevens 

kommande liv var följande, så som jag minns dem: 

Berömlig, med utmärkt beröm godkänd, inte utan beröm godkänd, 

godkänd och icke godkänd. Ända fram till sista terminen i realskolan så 

var jag icke godkänd i välskrivning och tyska. Lärarinnan i välskrivning 

levde upp till dagens evangelium, och gav mig godkänt i realskole-

betyget. Den lärarinnan dömde mig inte, hon frikände mig genom sitt 

godkännande. Jag fick min examen. 

Kommande söndags evangelium börjar med en uppmaning till dej och 

mej: Var barmhärtiga, så som er fader är barmhärtig. 

Guds barmhärtighet medförde att Jesus tog på sig evighetskonsekvens-

en av alla de misstag vi gjort. En fruktansvärt plågsam död för min och 

din skull, som medför att vi blir frikända. Jesus tvingar ingen att ta emot 

hans försoning. Vill vi inte, så slipper vi hans gemenskap och försoning. 

Textverser som föregår dagens evangelietext lyder så här: 

Luk 6:27-28 Men till er som vill lyssna säger jag: älska era fiender, gör 

gott mot dem som hatar er. Välsigna dem som förbannar er och be för 

dem som skymfar er.  

Väldigt många människor gäspar inför Jesu evighetsbudskap, modell: 

”… Inte i dag. … vi tar det en annan dag …” 



Nej, det är inte ”de gäspande människorna” som Jesus vänder sig till. 

Han vänder sig till de som vill lyssna. Som är tillräckligt seriösa inför 

tanken på evigheten. Evigheten är tid som fortsätter utan något slut! 

Att vilja lyssna är grundläggande för lärjungaskap. Vill du vara hans 

lärjunge, vill du och jag lyssna, då är det till dej och mej Jesus ger sina 

löften. Vi får hans instruktioner för att bli Gud lika. I dagens text 

undervisar Jesus dej och mej i att vara lika barmhärtiga som Gud själv: 

Var barmhärtiga, så som er fader är barmhärtig. 

Se människan bakom den felaktiga handlingen, så som Gud ser på oss. 

Bortse från den felaktiga gärningen. Återigen: Se i stället en människa 

som har svagheter liksom jag själv. Var barmhärtig. Undvik att kritiskt 

uttala dig om och bedöma din medmänniska. Bedöma består av två ord. 

Be och döma. Bedöma slutar med ordet döma. Jesus säger: Döm inte! 

Det var den dömande eliten som såg till att Jesus blev dödad. De 

använde sig av en skanderande pöbel som ropade: Korsfäst, korsfäst. 

Jesus skrädde inte orden när han tilltalade den dömande eliten: 

Joh 8:43-45 Varför fattar ni inte vad jag säger? Därför att ni inte står 

ut med att höra på mitt ord. Ni har djävulen till fader, och ni vill göra 

vad er fader önskar. Han har varit en mördare från första början, och 

han står utanför sanningen därför att någon sanning inte finns i honom. 

När han ljuger talar han med egna ord, ty han är en lögnare och 

lögnens fader. Men jag talar sanning, och därför tror ni mig inte. 

En villfarelse är att Jesus ger sina löften till vem som helst modell: 

”Allas frälsning”. Det finns en motprestation för att bli ägare av Jesu 

löften: Att vi faktiskt vill vara som han och gå i lära hos honom, alltså 

lärjungaskap. Grunden för att vara lärjunge, är givetvis att vi vill lyssna 

på vad Jesus säger: 

Men till er som vill lyssna säger jag: älska era fiender, gör gott mot 

dem som hatar er. Välsigna dem som förbannar er och be för dem som 

skymfar er.  

Vi misslyckas ofta som lärjungar. Grunden är att vi vill vara hans lär-

jungar och vill leva efter hans instruktioner. Endast vår vilja är verkligt 

fri! Vår egen viljas resultat begränsas ofta av fysik och ekonomi. Vill 

jag inte, är uppror mot Guds avsikt med mitt liv! Vill jag inte leva i 

Guds vilja, passar jag givetvis inte in i Guds rike. Vi får det som vi vill! 


